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|74 Dee # 4200

INTERROGATION OF

Colonel Kingoro HASHIMOTO

Date and Time: 18 Janusry 1946, 1030-1145 hours

Place : Sugamo Prison, Tokyo, Japan

Present

Questions by

Colonel Kingoro HASHIMOTO

Colonel Gilbert S. Woolworth. Interrogator
Captain J. J. Robinson, Interrogator

Mr. Hugh B. Helm

Lt Commander Frank B, Huggins, Interpreter
Mise ¥dna Hickem, Stenogrepher

Colonel Gilbert S. Woolworth
Captain J. J. Robinson

e

Interrocation by Colonel Gilbert S. Woolworth:

Q.

e

O PO PO

Colonel, yesterday you drew a rough sketch of your position 2t
Wauhu there on the river and the location in regard to Nanking.

Will you tzke a piece of psper and show where your commend was lo-
cated at Wuhu at the time of the Panay incident.

(A sketch wes drawn and is attached to originel of this interroga-
tion =2s Exhibit No. ) Advance on Nenking was being made by the
forcee coming from the south, southezst, and I was to meke a flank-
ing movement and tzke Wuhu and 70 on from there downstream to Nan-
king. Hence, there was no area of command beczuce they were in a
position of advance, the object being Nanking.

Was there an airfield near Nanking?

No, there wes no airfield, either our own or Chinese, it being the
first advance in that area.

Were there any Japanese Naval ships near Wuhu?
No. There were no Naval troops at all.

Where did the Nevel planes come from which attacked the Panay.
I do not know, but believe they came from the direction of Shanghai.

Did they have a carrier ship at Shanghai?
I do not know.
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Q.
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How far did the trucke which you sent from Wuhu go toward Nan-
king -- the trucke which you sent at the request of the Brit-
ish Naval Captain?

I deny having much knowledge of when the trucks left, but be-
lieve it was in the afternoon sometime and they arrived dback in
the evening. I do not know the distence they went.

They were dispatched on your orders, were they not?
Yes, on the requeet of the British Captain.

Who was in command of the trucks?
Soldiers and 2 non-commissioned officer.

Did the non-commiesioned officer make a report to you on his re-

turn?

I did not see them at all -~ There are about 50 kilometers be-
tween Wuhu and Nanking and on the road there was a hridge over
a small tritutery, which was broken to my knowledge.

Please locate on the map the position of your artillery, your bat-
teries, when they fired on the Ladybird.
Risht on the bank of Wuhu.

How many guns did you have in action?

Twelve 15 centimeter zuns. I hed 12 guns there but beceuse we
were having to move guns to fire downstream I do not believe that
more than two or three were used in firing on the Ledybird.

That incident happened on the 12th of what month?
I do not believe it was the 12th —-- think it was the 10th of Decem—
ber, but it might be one day off, I am not sure.

Before the fall of Nanking?
Yes.

At what time of dey wes it you opened fire?
About 1000 o'clock.

Tou were decorated with the Order of the Golden Kite Fourth Class.
According to the Japan Times and Advertiser of January 24, 1942,
that decoration wae awarded you on account of your action aganst
the British ship Ladybird?

That is not true.
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Kingoro HASHIMOTO

Q- Did you make a statement to 2 Domei reporter the day you were
decorated?
A. No I did not.

Q- You did not have an interview with a newspaper reporter?
A. No I did not.
Q
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. Did you state at thet time that the United Statee and Britain
should be chastised thoroughly in the wer of Greater East Asia,
and "by 8o doing this country will console the souls of the war
dead".

A. 1 deny making the statement.

M ——————
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Q. Were you in Tokyo when you received the decoration?

A. Yee I was in Tokyo. I was in Tokyo and the award was given to me
by mail. My regiment was a Kyushu Regiment, and thus the award
was sent from Kyushu.
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Q. Where were you in 1931, Colonel, at the time of the first Manchur-
ian incident?
A. I was-in Tokyo.
Q. What work were you engeged in at that time?
A. I was attached to the General Staff.
Q.- What Section?
A. The Russien Section.
Q. Did you at thet time know an officer named TOJO Hideki?
A. Yes, I knew him and he wes in General Steff Headquarters. ;
!
Q. What wae hie position? What Section of General Staff was he in?
A. I believe that he was working in the Orgenizational Department of

the General Staff.

Interrogation by Captain Robinson:
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Q. Where were you on December 8, 19417% b
A. T was in Tokyo. 8
Q. How long had you been in Tokyo? e
L. I was in Tokyo from April of 1939. 81
Q. You knew then that events were moving toward war between Japan ;%
and the United States? T&
A. Yes. f?
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Kingoro, HASHIMOTO

How long had you thought that war between Japan and the United
States could not be avoided?
Ever since the ABCD Agreement.

I believe it was in the summer of 1941.

Did you consider that Japan was justified in meking the attack
at Pearl Harbor?

The attack was made after the start of the war. I believe it
wae justified insofar as it was after the beginning of hostili-
ties.

Q.
A.
Q- In what year?
A.
Q.
A,

Q. What do you consider the beginninz of hostilities?
A. The beginning of hostilities was Pearl Harbor, and insofar es war

was started, I believe Japan was justified in attacking Pearl
Harbor.

What was the act which you think constituted the beginning of hos-
tilities?

A. Being a civilian at the time I am not certain of the events which
led up to Pearl Harbor, but believe that while no actual declara-
tion of war hed been made, & state of war existed prior to Pearl
Harbor, and hence the attack on Pearl Earhor was simply another
link in the chain of events.

Q- What event then was the opening of hostilities?

A. Being a civilian I wes not aware of what the actual event precip-
itating the war was, but believe there must have been something be-
fore Pearl Harhor.

Q. You said there was a state of war existing before Pearl Harbor.
Therefore, you assumed the responsibility of saying there had been
an event which constituted the beginning of ‘the war. Now I went
to know what it was.

A. There must have been a declesration of war prior to the attack by
Japan, but being a civilian I do not know for certain and I believe
an attack without a declaration of war is not a good thing.

Q. You understood that Japan was bound by the Hague Treaty to give
notice before she attacked the United States?
A. Yes, I am aware of that.

~16-
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Kingoro HASHIMOTO

Q. And therefore you consider that Japan did violate international

A,

Q.
A.
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law by startingz the war without having given a declaration of war.
Yes, I believe that.

And therefore you disapprove the Pearl Harbor sttack?

I believe that the Cabinet had made a declaration of war; I re-
ceived that news a2hout noon. I believe an attack without a
declaration of war is not good.

What leads you to think that the Cabinet had declared war?
I believe that if they had not made a declarstion of war there
would be no reason for them toc atteck Pearl Harbor.

You knew TOJO at this time, the Premier?
I am faeirly certzin thet I have not met TOJO except when we were
in General Staff together.

Then you have not met TOJO since 19317
No.

And you have had no corresﬁondeﬁce with him by mail or by any per-

"sonal messenger?

No.

Why didn't you have any associations with him? Did you object to
him? Did you think his leadership was bad?

Since I was put on the Reserve List I had very little to do with
any Regular Army officers.

You were a leader of these various Societies?
Yes.

Did they oppose TOJO's policies?
Very few of these people had actual contact with TOJO.

That was not the question. I asked -- did these societies you
were leader in oppose TOJO's policy?
No they did not oppose it.

Did they support it?
They did not support it either. Being a civilian I had no connec-
tion with these matters.
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Kingoro HASHIMOTO

Q. These were patriotic societies?
Yes.

the Government of Japan?

You are somewhat misled in believinz that the Japanese civilian
orgenizations had anything to do with the Cabinet. The Japanese
civilian organizations have no connection whatsoever with the

Cabinet.

A,
Q. Therefore, they were supposed to be supporting the Premier and
A

Q- Did these political societies support or onpose the policy of

the nationzl rovernment?
A. Ve did not oppose them: we supported them. I believed that when

the ABCD agreement was made we would have to fizht the United
States.

Q. VWhy?
A. Japan would be in a precerious position 2s far as food, o0il, and
other materials went, and I believed thzt in this chaotic state

it would be necesszary to fight the United Stztes.

Q. What about Great Britain?

L. I believed at the time. of the Tri Partite Pact that England was be-
hind China in the China incident and I stated that we would have
to (literally) zet rid of Enzland before we could clear up this

matter. :

Q. That policy of Great Britain and the United States in regard to
China really dated from the 1922 treaty did it not -- the Nine
Power Treaty?

A. TNo, I do not believe it was in accordance with this pect. How-
ever, I was very young at the time of the Nine Power Pact a2nd do
not know a great deal about it.

Q. It was the pact in which Japan, China, Great Britain, and six
other nations asreecd to what was known es the open door policy in
China.

A. Yes, I know that.

Q- Did you apnrove or oppose the open door policy for China?

A. Being very young vhen it ceme into effect, and not feeling, later
on, that it was any longer in effect, I did not feel one way or
the other about it.

=18
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Kingoro HASHIMOTO
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Q. When did you think it ceased to be in effect?
A. I knew veryv little a2bout it and, therefore, did not think oL 1%,

Q. You were 22 years of age when it came into effect, were you not?
You had graduated from military academy 15 years before it came
into effect, and still you say you were too young to know any-

.
1 -
adepmp o Tanoa S

thing about it. 3
A. I knew of the treaty, but I say that I was not of an age yet to i
be thinking much about things of this type.
A
Q. You had been connected with the Special Service Brenches of the ,
Jepanese Army?
A. Yes I had.
Q. 4And your Army connections had been such thzt it wes your duty to :
keep in touch with relations with other nations, was it not?
A. TYes. Particularly in regara to Ruscia.
L - Q. And Russia was a party to the Nine Power Trecty of 19227
A. I don't believe it was a member. |
{
. Q. You h2d onposed Naval Limit-tion Treaty of 19247 | &
A. T did not like it. |
Q. You made speeches in which you said th=t the Japanese had been
misled and had been mistzken in entering into that treaty. i
A. No I did not. Lectures were not permitted. !
-
Q. How about the publication of ramphlets? )
A. No, none st all. J
4
Q. How did you express vour opposition to those treaties —- that is, N |
both the "Open Door" Treaty and the Neval Limitation Treaty? 3
A. I made no speeches or anything. I simply thought thev were wrong. ;
I did not feel very rood about this 5-5-3 ratio. :

B
Q. How did you express your feeling ageinst it?

A. I did not make it public at all.

Q. What did you do in private? |

A. I naturally spoke to friends of that period about the matter. |
/ |
] Q. Including friends in the Army and in the Government?

A

. Yes, to fellow officers and. people of thst period.
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Kingoro HASHIMOTO

Q. To what fellow officers and what members of the government did you
speak regarding your opposition to these treaties?

A. That is so long ago I do not remember who it might be.

Q.- Did you speak to ISHIHARA, Kenji?

A. I hed not met ISHIHARA, Kenji at that time.

Q. You met him in 19367

A. No I had never met him. I heve never met him.

Q. Have you met MITSUI?

A. Yes, this man was & member of the House of Representatives, so I

had a great deal of contact with him,

Q- You had met SASAKI, Jiro?
A. I do not know this men.
Q

. TYou remember the incident of February 26, 193267
Yes.

Tou counselled with the young officers preparatory to th-t incident,
did you not?

. No not prior to the incident.

P a2

Q. At the time of the incident then?
A

. At the time of the incident, becanse the incident had occurred, I
| went to stop it.

Whom did you see in regard to stopping it?
I met a Captain by the name of MURANAKA .

o

What did you say to him?
I told him to stop it.

Q

A

Q. Where did you see him?

A. At the War Minister's home.

Q.- At what time?
A. Two o'clock in the morning. '
; "Q. What did he say to you? |
: . A. He stated that he would not quit.
=- ' 4
/ Q. Why?
/ A. He did not give any reasons.
Y
fg Q. You knew what hie recsons were, did you not?
P A,

I believe that what he meant was that once it was started he would
g0 throush with it.
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Kingoro EASHIMOTQ

Q. You knew that one reason for that revolt or uprisinz was opposition
to the Ooen Door Trecty and to the Washington Naval Limitetions

Treaty?
A. I do not know that.

Q. What did you think had caused the uprising? What were the reasons

behind it?
A. I believe it was in order to do away with the political parties.

No other reason? Nothing to do with international affairs? Had the
Army approved the Washington Naval Limitation Treaty?
. Neturelly they approved it as it was ratified.

Q
A
Q. What do you mean by approved?

A. PBeczuse it would not be ratified unless the Army approved it.
Q

A

Q

. I mean after it had been ratified and while it was in effect, did
the Army not object to 1it?
. 41t did not.

. The February 26 incident then was not in any way a protest arsainst
the 1922 Treaty, Open Door China Treaty, or the Naval Limitation
Trezty by the Army? | '

A. I do not know thece officers at all and I do not know anything about
how they felt zbout internsztional matters. I simply helieve it was
an incident fomented in order to dissolve the political p=zarties.

I was in Mishima commanding my regiment when the incident took
place, and I came to Tokyo that night in order to try to stop them.

Q. VWhy was the Army opposed to the political pzrties?

A. The two major politicel parties were hand in glove with the finan-
ciers, that is the Zaibatsu and consequently there was & rise of
moneyed intereste, with the result that the Army was held down and
hence they naturally opposed these parties.

Q. On the internztional policy of these perties, did the Army not op-
pose them on that ground?
A. I have not heard much about that.

Q. Of course we can't helieve thet. You were volitical leader here, and
we want to know what your attitude was as a political leader end as
a2 member of the Army toward these treaties which the Army considered
as cuttings down Japanese national prestige and power.

A. Because these political parties were in with the moneyed interests
they thought nothing of the common people, and politics were extreme-
ly corrupt, hence I opposed them strongly.

il
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Kingoro HASHIMOTO

Q.

A,

.

e

O
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I repeat my question. Did you oppose them also on the ground of
their international policies as represented by these treaties?

I therefore stated that a war with the United States was in-
evitable following the ABCD Agreement. Prior to this I said

nothing. However, I did oppose the 5=5-«3 ratio as stated dbefore.

How did you oppose it?
We officers were not able to meke any statements to the press or

make any speeches, etc., therefore I did not actively voice my
opinions.

What do you mean then when you said you did ovpose it?

Simply telling people in gutherings and amones friends, things of
that sort.

In what gatherings?

Not in any large gatherings, but when some members of the House

of Representatives and people like that were zzthered, I onposed
this treaty.

Did you make speeches in the House of Representatives opposing
the treaty?

No I did not.

Did anyone make speeches in the House opposinz the treaties.
I do not think so.

You did favor the expansion of the influence of Japan in the
Greater East Asia Lezgue; did you not?

RECESSED FOR LUNCH 1145 hours
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Kingoro HASHIMOTO

Date 2and Time: 18 January 1946, 1515-1630 hours
Place + Same
Pregent ¢+ Same

INTTRROGATION BY CAPTAIN ROBINSON:

Q.

A"

> O

o K o

-

Wae there any answer thet you mede this morning that you would like
to correct, or any explanation you would like to add?
No,

You have travelled in America end Europe? |
In Europe, yes, but not in the United States.

You have never been to the United States?
No.

¥hen were you in Europe?
I was in Europe in 1928«192% and 1920.

What part of Europe did you visit?
Mainly in Istanbul.

Where else?

Russia, the Balkans, Germany, France and Englend. Apart from
Istanbul my travels in theee other countries were for a period of
about one week only.

Did you see anythings in these other countries which influenced you
in your leter policies with regard to Japan?
No I did not. However, I did study a zood de=l ahout Russia's

policies and politice, etec.

Did your study of Russian policies lezd vou to any plan or policy
with regard to Japan? .

Not particularly. However, I did believe that there was danger of
the Comintern fostering its communistic ende in Japan, and I did not
like this.

Have you seen any indicatione of the Comintern interfering in
Japan'le affeirs? -
Around 1922 men by the names of SANO and YAMAKAVA started the
Japanese Communistic Party and were active from then on in spread-
ing Communistic propaganda in Japan. I made guite a stud-, £ Com-
munism in Japan. !

Did your study influence your policy with regard to enlarging the
Japanese Army?
No, not because of any study of the Communist policy. I have never

edvocated increasing the size of the Jopanese Army.
-23-
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Kingoro, HASHIMOTO

Q. Haven't you stated thet with the British closins in and the Rua-
sians closing in, and the Dutch and America, Japan would have to
increase her Army to protect herself azeinst these powers that were

closing in on her?
A. I have never made such a statement.

Q. Have you heard others make it in Japan?

A. I do not believe there were many pesople who advocated an increase in
the size of the Army, but I do believe there were many who advocated
mechanizing the Army.

Q. What was your policy when you were in the Diet in regerd to voting
appropriationsfor the Army? Were you for smaller appropriations
or larger appropriations?

A. There has never been any argument in the Diet on such matters.

Q. Who has determined how big appropriations for the Army ehould be?

A. The Cabinet. The Army and Navy let the Cabinet know whet they need
and the Cabinet in turn passes it on to the Diet. There hes never
been an argument on this matter. It hes alweys been passed without
discussion.

Q. Including the large secret funds th=t could be disposed of without
any accounting?

A. There ie never any detailed accounting of the budget for the Army
and Navy. It ie eimply the overall requests for appropriestions.

L. Have you ever received any Army funds for the purpose of finarcing
the petriotic societies you have been officially connected with?

A. I have never received a vpenny from such sources,

Q. How have theee societies been financed?

A. Membership duee and no other funds.

Q- And no other funds?

4. No other funds. My societies never used much more thsn one thou-

sand yen a month.

Q. Going back to your policy with regerd to the size of the Army, you
say you have never favored an enlarged Army because of the possible
closing in of Russia or Xngland or the Netherlands or the United
States? That is true, is it not?

» Yes. I never have. I did say thot they should build more eirplanes.

A

Q. Have you ever favored a larger Army in order that Japan might exer-
cise greater influence in East Asia?

A. No I have not.

Q

A

- In March of 1941 the Greater East Asia Leacue was formed, was it not,
with you as & permanent director?
. I have never heard of such a society.
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Kingoro HASHIMOTO

Q. Did you say thir mornings that you had had no convereation with
Premier TOJO or members of his official cabinet or government
after he became Premier on 19 October 19417

A. I have only seen him in the Diet, and heve never had any conversa-
tion with him. If you will ask TOJO I am sure he will corroborete
my statement. Since the end of the war I did meet him once in a
train, but we did not speak to each other.

Q. It is not trme then that you were a member of o small unofficial 3
rinz of leaders in his government who helped to shape imperial -
policy? 5

A. I do not see how I could be hecesuse I have not had any dealings with :
TOJO. 3

Q- Do you know that thet statement has been made in regerd to your ac-
tivities here?
A. I do not know. I have not seen hin.

’ Q- Calling your attention to Russia and Communism again, did you ever
state that unless a Faecist Party could be created 28 a bulwark,
Japan would be engulfed by Communism?

A. No I did not. y
- Q. Eow many times have you been the subject of disciplinary sction by
g the Japanese military authorities? |
‘ A. I wase censured a2t the time of the 2-2¢ incident and after the Octo-

% ber incident and slso when I was at the War College.

Q. In addition to being censured, you were in prison, were you not, af-
ter the 1936 incident? ; _
A. I was not taken to Jail but I wes under house arrest. _?
Q. TFor how long a period? ’i
A. For 20 days. &
Q- What wes the resson for the censure in each case? hi
A. In the February incident I wes disciplined for having come to Tokyo g |
without orders. In the October incident I was taken into custody =
on the cherge that I had not listened to General Orders over a period 3
of time. And when at the Wer College for being AWOL. 4
Q. Only three instences then? ;3
A. Yes. ' -
Q. How many times have you been placed on inactive duty or et least .
| relieved of active duty in the neture of a disciplinary treatment? }7
: A. Those are the only cases. 'g
;{ Q. The statement then th=t you have been disciplined by the Army eighty 3
o times is erroneous to the extent of 77 times?
A. Yes, absolutely. If I had been as bad as you paint me I could not

have been an officer.

~25=
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Kingoro HASHIMOTO

Q. That is not my statement. That statement is in the record here.
Do you have any enemies who would make such & stetement about you?t

A. The Communists might make such a statement. I do not believe that
there would be any others.

Q. Coing back to the 1936 incident and the disciplinary action taken
then, how many miles was it from your station to Tolyo?
A. About three hours by train.
Q. The incident occurred on the 26th of February and you came to Tokyo
early in the morning of the 27th of February.
A. No, I believe I arrived here about eight o'clock in the evening of
. the 26th.
Q. You kmew then that the incident was going to take place before it
occurred?
L. The incident took place in the morning.
Q. How did you learn of it so quickly? )
A. By phone. E
Q- From whom did you le=srn of it? .
A. Trom a man named MATSUNOBU, Shigeji.
Q. Why did he call you?
' A. This man MATSUNORU is just a friend of mine, a civilien in Tokyo, and |
he called me to szy that an important event had tzken place. i

And you immediztely took the train for Tokyo?

I then spoke to my Brigcde Commander who told me not to o, but I
argued the point until he gave me permission of a sort to zo but
to return the next mornings. I did go therefore and returned by
the six o'clock train, arriving back at my reziment about nine.

> O

Why were you disciplined then?
Becauce he told me to 2o and come back immediately and I did not re-
turn until the next morning.

i

Q. Why did you not come back until the next morning?
A. I wanted to fo to the War Minister's home and speak to these peovnle
immecdiately, but was not able to enter the premises at that time.

That does not answer the question. How did that delay you?t

. I could not get in — I finally got in at 0200 AM and wes there for
about one hour and came back by the six AM train.

£
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. Whst did you do while there, after gettings in?
I told them to stop doing what they were doing and to surrender.

Did you see your friend who had called you by telephone?
. No I aid not.
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Kingoro HASHIMOTO

You had know that an incident of this kind was about to occur, had
you not?

No, I knew nothing about it.

You never suspected the likelihood of such an incident occurrine?
I never even suaspected such a thing.

Why did you thinl: they would listen to you when you told them to
stop?

I knew Captain MURANAKA slightly from before, so thet I figured if
I spoke to him he would listen to me.

Was he a lezder in the incident?
Not the leader, one of the members of it.

You had telked to him before ahout the possibility of such an in-
cident occurring?

I had not seen him for & coneiderable period of time vprior to the in-
cident,.

You had never discuesed with MURANAXA matters of political neture or
of Army policy or the poesibility of an Army incident?

No I did not. -- I went first to the Kempei Tai Hezdquarters where

the members of the War Ministry had fled, and asked them did they
not think it was a rather shameful thing for them to be fleeing
from their owm quarters, and I gave them hell along these lines and
then proceeded to 2o there, being the firet to enter the premises,
where I found MURANAKA and spoke to him. I did not lmow vntil I en-
tered the premises that I would meet MURAN, :
Why did you come down from your Regiment unlees you lmeaw you ——

I came down from the Reximent after the phone call, and it was only

after I entered the War Minister's residence th=t I discovered the
man there I knew.

Who were the members of the
ed?

They were all sitting around ezting dinner when I arrived. The ones
there were only Lieutenant Colonels &nd under, no high ranking offi-
cers. The place was full of members from GHQ and the Wer Ministry.

War Ministry whom you say you reprimand-

Was the War Minister there?
No he was not.

Was the Inspector General of Military Rdueztion there?
No none of the higher-ups were there?
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Kingoro HASHIMOTO

Q.

A.

5L i) i v

Q.
A
Q.
A,

How many veople or how many officers of the Japenese War Ministry
were assassinated in thot Februzsry 26 incident?

SUZUXI was wounded badly, was he not? And OKADA the Prime Minister
was saved (musing to himself). I am sorry but I can not recall ex-
actly how many there were at the moment.

Well, it was at least five, was it not?
I believe s0o. I can not recall at the moment very well.

Had you known AIZAVWA?

Yes I knew him very well when I was a youth at the Military Academy,
but later had no dealings with him.

Whzt was hie connection with the February 26 incident?
I do not believe there was any connection.

You think not?
Yes.

INTERPOGATION BY MR, HELM:

S o

Colonel, after the war was atértcd, you helped organize several
political societies, did you not?

The IRAPS is the only one that I took part in orgaizinge. I also had
connections with the IRAA.

What was the purpose of these orgenizations.

The IRAA was formed in 1940 during the time of the KONOYE Cazbinet.
At this time the reputztion of the two major political parties be-
came bad and they dissolved themselves, so th2t in order to have one
unified politicel perty the IRAA was set up, and I was one of the
directors of this organization.

Did that organization continue after the attack on Pearl Harbor?
That is, during the war?

Yes.

Would you say that after the war one of its main purposes became to
asgist in the successful prosecution of the war?
Tes.

To what extent?
This society had no political affiliations and hence our way of

prosecuting the war was to tell the people to grow more rice or to

work in factories, or to keep the nationel spirit up --~ things.of
this tyme.
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Kingoro HASHIMOTO
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Now in 1944 were you connected with an orgznization known 23 DAI

NIPPON SANGYORODO DAN?
I had no connection with such an organization.

Were you connected with DAI TOA DOSHI KAI?
There were no such organizations.

Radio Tokyo reported that you were at an inaupgural ceremony of this
society on 9 Januery 1945 at the Tokyo Imwerial Hotel.
DAI TOA DOSHI KAI -- There was no such organization.

On 17 ¥ebrusry 1945 did you resign from IRAPS?
Yes. Although I do not recall the date.

Why?
I was sick and tired of how they were following the cabinet and
everything that was said there, so 29 of us resigned in protest.

Colonel, did these 29 members of the DIET then form the GOKOKU DOSHI

KAI? ,
The 29 of us formed an organization known as the GOKOKU DOSHI KAI.

What were the aims of this society?

In order to oppose the IRAPS, A vote of 25 members ies needed in

the Diet in order to speck on the floor, hence 29 of us gathered to-
gether so that we might have a chance to spezk our piece.

Wes one of the reasons for the formation of this party extreme dis-
satisfaction with the way the Cabinet was prosecutins the war?
Mainly my reasons were not opposition to the way in which the war
was being prosecuted, but more the fact thot because of the IRAPS
the rizht to speak on the floor of the Diet was being muzzled.

Colonel, in 1945 did you advocate & last ditch stznd?
Yes I did.

At any time after 1941 did you oppose efforts toward peace?
I know of no such movement for pezce.

In other words, you were for active nrosecution of the war to the
bitter end?
Yes.
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b Kingoro HASHIMOTO

Q. Colonel, why did you have thet attitude?
A. I believed that the United States would land on the mainland of

Japan and at that time I believed that we should make an all out
attack and defeat them.

INTERROGATION BY INTERPRETER:

| Q.- Did you believe th=t last attack would defeat the United States?
A. Yes I thought so. But we were defeated.

REMARKS @

\( Mr, Helm: Tell him when we come back the next time thot if he would

like to we would appreciate a prepared statement on the Japsnese side
of the war and his views on that.

I Cmdr Hugzgina: Will that be Monday or Tuesday? Do you want him to write
: 5 ¢

Mr. Helm: If he wants to.

L0 |

Cmdr Hugeins: What do you mean exactly by that?

¢ Mr. Helm: What he thinks the czuses of war were and juet the whole
1 Japenese side of the war. I would also like to question him zbout his
politicel beliefe =2nd principles,

Cndr Huggins: Causes for war?

v Mr. Helm: How Japenese victory would have improved things or what the
¢ results of Japanese victory would have been.
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Colonel Kingoro HASHIMOTO

I, Frank B. Huzgins, Serial Number ]HSLS , being sworn on oath,
state that I truly translated the questione and answers siven from

English to Japanese and from Japanese to English, respectively, and
that the above traznseription of such questions and answers, consigt-

ing of pages 1 to 30, inclusive, is true and accurate to the best of
my knowledze and belief.

(Name and Rank)
etailed Investigating (Officer
International Prosecution Section,GHQ,SCAP

T 0 e

—

I, Zdna M. Hickem, hereby certify that I scted as stenographer at the
interrogs~tion set out above, and that I transecribded the foregoing ques-
tione and answers, and that the transcription is true and accurate to

N the best of my knowledge and belief.

“—-_ ——‘_—“_-_.

We, Gilbert S. Woolworth, Colonel
J. J. Robinson, Captein USNR, Serisl XNo.
Hugh B. Helm
certify that on the 17th and 18th of January 194€ personslly appeared
before us Colonel XKingoro HASHIMOTO and according to Lt Commander Frank
B. Huggins, interpreter, gave the foregoing answers to the several ques-—

tions set forth therein. 7 ,
/14/ L Z |

N - & p }

Tokyo, Japan A“.&H .-V}b.:‘& |

?! 4 February 1946 .‘Mﬂ 7/

e |
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18 January 1946
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ARTERROGATION OF
Selonel EKingoro HASKIMOTO
Date and Timet: 17 January 1946, 1000-1130 hours
Place ! BSugamo Prison, Tokyo, Japan
Present t Colonel Kingoroe HASHIMOTO

Colonel Gildert S8, Woolworth, Interrogator
Captain J. J. Rodinson, Interrogator

Mr. Hugh B, Helm

L% Commander Frank B. Huggins, Interpreter
Miss Rdna Hickam, Stenographer

Questions by: Colonel Gildert S. Woolworth
Captain J. J. Robinson

Oath of Interpraoter: Administered by Captain FPodbinson.

4 Captain Robinson: Do you solemnly swear, by Almighty God, that
you will truly and acourately interpret and
translate from English into Japamese and from

Japanese into English, as mey be required of
you, in this proceeding?

Commander FRugsinsi I do.

intorrogntion by Colone) Gilbert S. Woolworth.

Q. Please state name and rank.
A. Kingoro HASHIMOTO, Reserve Colonel.

What was the date of your hirth?
. 19 Fedbruary 1890.

> &

What year did you graduate from Military Academy?
In 1907 from the Kumamato Military Academy. Then two years later,
in 1909, I graduated from Tokyo Military Academy.

™ O

Q. W¥hen did you gradunte from the Staff College?
A. In 1911 I graduated from the Advanced Military Academy in Tokyo.
I became & 2nd Lieutenunt towards the end of the year 1911.

-1-




Kingoro HASHIMOTO

Q-
A,

Q.
A,

In vhat dranch of service did you serve?
As an Artillery Officer.

Where did you serve and in what countries did you serve from 1911
on to 19277

In 1913 I went to the Artillery Ungineering School: im 1914 to
Chinta Tao. In 1915 I returned to the Artillery Tagineering
School snd graduated from same. In 1917 I entered ¥Military Var
College, and in 1919 graduated from War College. In 1922 I

was attached $0 General Staff. In 1923 I wae attached to the
Special Service Organization officer in Hardia. In 1923 I was
again attached to Oeneral Etaff. From 1923 to 1925 I was a
Special Sarvice Organization Officer =t Hanchmli im Manchuria.
From 1926 to 1927 I was sgain attached to General Staff.

In 1927 you became Military Attache to Hussia?
From 1928 to 1930 I was Military Attache to Turkay.

Were you ever Military Attache to the Enbassy in Ruseia?
Fo.

¥hen did you return from Turkey to Japan?
1 delieve it was in May of 1920 thet I returned from Turkey. It
might have been April, but I believe it was May.

“hen did you serve on the etaff of the Kwantung Army?
I was never on the staff of the Kvantung Army.

Did you ever serve with the Kwantung Army at any time?
¥hen 1 waw at Hardin I was under the Xwvantung Army, that being part
of the area controlled by the Kvantung Army.

That wes prior to 1930, was it?
Tes,

Did you serve as Chief of the Hailir Special Services nt any time?
If so, when?
Towards the end of 1932.

When did you take command of the 2nd Field Artillery Regiment?

In 1933 I wns an officer attached to the 2nd Keavy Artillery Regi-
ment. Then in 1974 I became Commanding Officer of this smme regie
ment.



Kingoro HASHINOTO

Q-
A.

Q.
A,

> O )-«P > O

Then during that year you were promoted to the rank of Colonel?
Yes.

Yhere was the 2nd Mield Artillery loeated at that time?
At Mishima. And in 1936 I was retired.

Pid you have any part in the forln;lcn of the Dai Nippon Seinen To?
After being retired in October 1926 I organired this society.

And you were President of the soclety, were you not?
I wan head of the society.

Yhat was the purpose of this coclety?
Politics at the time, in my opinion, being corrupt, this society
vas organized in order to attempt to better the condition. Also!
1. To better Japanese politics by having the Tmperor as
its central factor.
2. To advance the national structure by the use of the
Japanese spiris.
3. To duild towards an internal natiomal economy, making
it unnecessary %o rely on foreign countries.
4, To foster national defense by placing emphasis on the
air.
5. To distribute to foreign countrie=z the culture of
Japan.
These wers the five aims of the aforementioned society.

How was the soclety supported financially?
The socliety received one yen a year from each member, and 1t cost
about one thousand yen a month to keep it running.

Hovw many members did the society have?
1 don't know the exnct count. dut belisve that towvards the end there
were 20,000 members.

Is that society still in existence?
It wvas brokem up in 1940. After this was broken up, the principal

aim of the sociaty being political change, I started a new organiza-
tion to advance spirit matters, c¢alled the Seki Sei Soclety; and
thies socliety was dissolved in 1944.

Vhat service were you on in 19317
I was attached to Oeneral Staff in Tokyo.

=g




Kingoro KASHIMOTO

« Did you go to Hanclhuria at any time during 192117
. 1 never did go to Manchuria in 1931,

- +_..--,--¢-n..u.

Yhen were you recalled to active duty after retircment? {
In August 1937, ;

. Yhere did you serve.
I went to Chine at that time 2nd returned in 1939,

>0 P»o PO

Did you command an Artillery Regiment in China?
I participated in the China incideat as Commanding Officer of an
Artillery Regiment.

&

Q. V¥as that in the neighdorhood of Shanghai?

A. Originally I went to North China %o a place called Sekkaso, and
then very soon afterwards went to Shanghai. 1 then participated
in the attack on Nanking and sudsegquently went to Rozan. Then I
returned to Japan in 1939.

¥ere you again placed on the retired list in 19399
Yeu.

'
-0

fou were decorated, vere you not for your services in China?
Y.'n )

What decoration did you receive?
The Grand Order of the Imperial Kite.

Where was your regiment stationed at the time of the Panay incident? |
A% a place called Wulm, on the Yangtre River abhove Nanking. |

Who wvis the Ceneral in command over you at that time?
Lisutenant General Yanagawa.

How did the attack on the Panay happen? VWhat camsed it?

I had no knowledge of the Panay incident until the British gundont
Ladybird passed hy Wuhu; I shelled the Ladydird and took 4% into
custody and at that time the Commanding Officer of the Ladybird
told me he was going to the asnistance of the Panay because he had
gotten word that the Panay was in troudle. Thia was my first know-
ledge of the incidemt. I simply kmew the Panay was downetream

and did not know anything further than that.

O >0 PO PO O
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Kingoro RASHIMOTO

Q.
A,

5 g
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Did you permit the ladybird to proceed to help the Pamay?

Yes I did. later somedody came requesting use of my trucks to
haul some of the Panay wounded, and the trucks did g0 downsirean
but returned without accomplishing their mission.

Under vhose orders did you act when you shelled the Ladybird?

This was under orders from Lt Gen YANAGAWA. These orders read as
follows: "Nanking being in a state of sieze, and it appearing
that enemy troops will attempt to flee upstream, Colonel HASHIMOTO
is to sink all vessels proceeding towerds Neaking without regard
to nationality." I believe these orders were issued two dayr de-
fore the fall of Nanking. I believe that was about the 10%h of
Docember 1937. These orders were received adout 0200 when I was
about 5 or € kiles downstream from Walm. Having received the
orders 1 returned $o Wulm and prepared my guns. The next morning
the river was heavily fog bound and when the fog l1ifted at adout
1000 I noticed four ships were in the stream, three of which were
gray and one ship was painted white. I immediately started shell-
ing them and the three gray ships fled downstream. The white ship
cams towvards our position and 1% turned out to bde the British gun-
boat, "Ladybird.® The other three were Chimese ships which had
been landing troops on the shore. While the Ladybird was in my
cuastody, evidantly they received a wireless communication to the ef-
fect that the Pansy had been hit, and the Commanding Officer of
the Ladybird asked my permission to go to the rescue of the Panay.

Vhere was the Panay at thot time!?
i can not say wvhere it was, being at a considerabdle distance.

Ol point it out on the rough eketech I have made as being somewhere
upstream from Hanking.)

And downstrean from Wulm?
Downstrean from Wulm.

About how far would you say it was from Wubu?
I have no idea at all as I could not see any ships, but it was a
distance of about 50 kilometers between Wuhu end Fanking.

Did you see any of the survivors from the Fenay?
No.

Uo you know vhat detteries hit the Panay or how it was hit?
At thet time I did not know anything. I saw in the papers that it
had been dombed.

o




Kingoro HASHINOTO

Q. Upon your return to Japan, did you become a member of the IRAA?

A. The Imperial Rule Aseistance Political Society (Yokusan Seiji Kai)
vas started in 1942 for the first time, hence prior to that tiwe
there was no society and I was not a menmber.

Q. You did become a member of that soclety later?

A. I was in general affairs of the organisation for about six months,
Then I was later Vice President of NP's within the erganization
for another six months, after which I did nothing in the organizn-

tion.

Q. Later were you eleécted %o the House of Representatives-along about
April 19427
Yer in April 1942 1 was elected to the Fouse of Hepresentatives.

Q. How long did you serve in the House of Representatives?

A. 1 was representative until I was taken to Omori Prisen.

Q. Did you serve as Director of IRAPS?

A. Sometime around the beginning of 1945 I left the IRAPS amd with
29 members of ths House of Representatives duilt an orgeniszation
known as the Gokoku Doshi Kai. I opposed the aime of the IRAPS
becaunse it was headed by a group of old politicians.

Q. Did you &t one time belong to the Black Dragon Society?

A. Fo. I didn't even know where they were.

Q. Do you know TOYAMA Mitsuru, NAKANO Seigo, end OKAWA Shumei?

A. Yes, I knew all these men.

Q. VWere you a member at that time of the Zast Asia Society?

A. No.

Q. VWere you at any time a member of Sakura Kal?

A, Yes, 1 was.

Q. FHow was that soclety financed?

A. This organization had no funds as it vae a study organizetion.

Q. VYere you at this time a member of Kinki Kai?

A. TFo.,

Q. VYere you one of the organiszers of Sakura Kal?

A, Yes, I was.

EE




Kingoro HASHIMOTO

Q. Do you know wvhat caused the resignation of Premier Hamasguchi in

19317
A. He was stadded Dy 2 man named SAGOYA,

Q. ¥Yho was stabbed?
A, He wnu ntabbed by this man and while he did not die, he was no
longer able to appear in Parliament and hence he resigned,

Q. About Octoder or November 1931 were you put im prison for some
tine?
A. Abdout 17 October 1931 I was apprehended by the XKempei and was in
priron for 15 days. ;.

Q. For what reason?

A. 1 was planning a reavolution to overthrov the existing government
at that time. I went to General ARAKI to reques$ him to become
the hesd of this new Government., dut ARAKI ornposed the plan and |
turned my name into the War Department, so that I was apprehended *.
on the same day.

Q. General Minami was in favor of this revolution, was he not?
A. 1 did not at that time have any meeting with General Minami so that
I do not know how he felt about it.

Q. Were TOJO, DOIHAEA and ITAGAKI in favor of thir revolution?
A. I had no meeting vith them so do not know,

‘ Q. Vere you at any time a member of Kokoku Seinen Shoko Domei?
\ A,
Q. Vare you at any time a member of Selel Kai?
A. 1 do not know what this means,
Q. Were you acquainted with Major ISHIVARA?
+ A, Yes, I know him. Hovever, he wvas a Lisutenant Colonel instezd of a
/ Major.

Q. In 1931 he wvas a Najor? -
A. I believe he was a Licutenant Colonel. This man wes a Lieutenant
Colonel, as I had just decome & Lieutenant Colonel.

Qe Were you a member of JINMNU KAIY
A. No I was not.

Q. Who founded that organization? Do you happen to know?
A. 1 believe it was OKAVA,

P




Kingore HASHIMOTO

dnterrogation by Captain Robimson

Q.

A,
Q.

A
Q.
A,
Q

£
Q.
A,

Referring to the China incident, were you reprimanded by Japmu
military authorities for your action in that case?
Nothing was said.

I understood you to #ay that your Commanding Officer was Lt General
YARAGAWA, .

Yosu.

What was the command at that time of Genersl Iwvane MATSUIY
General MATSUI was above General YANAGAWA.

Cenoral MATSUI then was your Commanding Officer?
General MATSUI then General YANAGAWA and then 2 Division Commander.

I repeat the question. MATSUI was your Commanding Officer?
1 vae under FANAGAWA, dut MAPSUI was in charge of all troops in
Ohina.

Including HASKINOTO and his command!?
That {s true. However, my orders concerning the Ladybird incident
came from YARNAGAVA.

After the ineident what did General NATSUI do or say with regard
to your action in the Ladybird-Panay incident?
No action was teken.

Pid he talk to you about wvhet you had dome in that incident?
I did not see MATSUI.

Do you know whether or not MAPSUT folt that your action in re-
gard to the ladydbird and Panay was the right action?
I did not meet MATSUI %0 do not know for fure, dut delieve HATSUI

Opposed the action. I Just heard it from people and therefore
was not sure.

Vere you not recalled to Japan immediately following th-t incident?
Xo, I later took part in the attack on Rozan.

You were recslled in 19387
Yesn.




Kingoro, HASHINOTO

]
A,

What was the recson for the recall?

o -~ it was April 1939, Only regular officers who had not heen
recalled from retirement were used as Regimental Commenders, and
hence they said they had no use for me and I was again retired.

Was your retirement due in any part to your conduct in the Lady-

bird-Panay incident?
Ko,

Tou were asked to speak in Japan and did make speeches in Japen af-
ter the Ladybird-Panay incident, did you not?
Yasn,

And you in those speeches mpproved and pralsed the action that had
been taken by the Japanese authorities in those instamces?

I did not say anything in my lectures sbout the Panay incident as
I d1d not know adout it.

Did you think at thet time that the action taken in the Panay in-
cldent was right?
No, 1 believe it wvas a mistake.

¥hy?
Because it was in the papers. |

from a military standpoint or intermationsl standpoint -~ why do
you condemn the action of Japan in the Pansy incident?

I believe they bombed the Panmay by mistake, Wt do not think
things of this kind should oeccur.

¥hy by mistake? Vhat was the mistake?
They bombed it without knowing whether it wase friendly or enemy.

Didn't the orders eall for bombing vhethsr the ship waa friendly
or enemy? ;
Yes,

Therefore, why was it a mintakae? !
The Pamay incident was a Navy affair and Navy Commander HASEGAWA |
subeequent to the dombing apolegized for it as being a mietakes,

vhile in my case ny orders wers clear cut to shoot at any vessel

friendly or enemy.

- 9=




Eingoro, HASHIMOTO

Q.
A,

Yhat was the relation detween the Navy Command and your command

there at WYulm and Nanking?
Around my part of the world there was no Navy at all.

Navy planes took part in the bombing?
There was no lialson vhere I was.

Where did those Navy planes come from?
I do not know.

There was not any coordination thea by you in regard to Navy actiom?
Had you not had part in any Navy coordination?
The Navy wvas not there snd I had no lisison with them et 2ll,

Did you have any communications with the Navy?
Hone.

Do you not know who was in command of the Eavy planes?
I only heard about it, s0 have no idea.

Vhat did you hear?

I only heard from the British Naval Ceptain aboard the Ladydird
that the Panay had bdeen hit and later read in the papers that Havy
plﬂnﬁ. had bombed it.

You made no investigation then?
Because of the distance from where the Panay was dombed, it was not
in my juriediction and I carried out no investigzation.

You did send trucks there didn't you?

The trucks were requested by the British Navael Officer who had
probabdbly, in my opinion, received wireless communication from
somewvhere.

What was the name of the British Naval Officer?

I do not know, -~ Where the Psnay ineidemt took place was so
far from Wuln I neither saw or heard anything of it.

=== 1 thought the hombing of the Pansy was a mistake.

Do you consider it to be a misteke from viewpoint of internstionel
relations with the United States?

It could not be helped, after all, because it was a mietake; dut

I did not think that 2 good thing for relations with the United
States.

-10-
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Kingoro, HASHINOTO

Did you latoer learn thent machine guns strafed the Pamay and sur-
vivors?
No, I didn't know.

You never heard that?
I never heoard it.

Didn't the Commender of the Ladybird tell you adout it?
No.

¥here were the survivors he told you to go down and get in trucks?
I was simply asked to go downstreanm.

Tou received the decorztion on 24 January 1942,
I do not remewdsr for sure, but think it was mnot im 1942 but in
1939 thast I received the medal.

Yhat was it received for?
I believe I received it for my action at Rozan, but there deing
no letter stating reasons I was not sure.

¥as it not in the papers at that time that you.rceeliod it for
the attack on the Panay and the Ladybird?
Fo.

Were you commended or censored for your firings on the Ladybird?

I heard that General MATSUI censored me for my action im the Lady-
bird matter and that General YANAGAVWA stated to Ceneral MATSUI
that I had been only followinz orders and hence I had done a good
Job. I wae in a fog a2t about 4,000 meters and I shot at the shipe
not knowing one was the Britiesh gunhoat; I stopped when I knew

its identity.

What did you think the identity of the ships was when you fired?

I believed them to be Yangtze River ferries the Chinese were using
for ferrying troops, and vhen I saw one was a gunboat and believed
it might be friendly I cossed fire.

¥hat happened them? Did the gundoat fire back!?
No.
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Kingoro HASHIMOTO

Q. Vhat did the gunboat do?

A. The Ladybdird came close to shore end I ordered them te anchor
there and stand by, at vhich time a communication from the Pamay
evidently was received by them. The Ladydird was hit twice by
my gune. I did not board the Ladybird and I met the Captain in
the Customs Office sshore, vhich I wes using as headquarters.

SR, T T BTN R e ST s i o

¥hy did the Captain come sshore?
To speak to me.

4

Q. Did you order him ashore?

A. To, I did not order him echore.

Q. Did the Captain then return to the ladybird?

A, Yes.

Q. And did the Ladybird then proceed.

A, Yes.

Q. To Nanking?

A. I don't know vhether it was to Nanking or not, but they went down-
strean.,

Q. V¥ere you a member of the Greater ZEast Asia League formed in 19417

A. Bo,




INTFEROGATION OF
£olonel Kingpro HASHINOTO

Date and Timet: 18 Jamuary 1946, 1030-1145 hours

Place t Sugamo Prison, Tokyo, Japan

Present t Colonel Kingoro HASHIMOTO
Colonel Gildert S. ¥oolworth Interrogator

Ceaptain J. J. Robinson, Interrogator

Mr. Hugh B. Helm

Lt Commander Frank B. Huggins, Interpreter
Mises Bdna Hickam, Stenogrepher

Questions by t Colonel Gildert S. Voolworth
Captain J. J. Eobineon

Interrogation by Colone) Gilbert 5. Woolworth:

Q. Colonel, yenterday you drew a rough sketch of your position at
¥uhu there on tha river and the location in regard to Nanking.
¥ill you take a plece of paper and show vhere your command was lo-
eated at Wulm at the time of the Panay incident.

A, (A sketch was drawn and is attached to originsl of thie interroga-
tion 2s Exhidit ¥o. ) Advance on Nanking was being made by the
foreee coming from the south, southesst, and I was to make a flank-
ing movement and teke Wulu and zo on from there downstream to Nan-
king. Hence, there wns no area of command becaure they were in a
position of advance, the object deing Nanking.

Q. Vas there an airfield near Nanking?
A, No, there weas no airfield, either our own or Chinese, it being the
- first advance in that area,

Q. Vere there any Japanere Naval ships near Wuhu?
A. ¥o. There ware no Naval troops at all.

Q. VYhere did the Naval planes come from which attacked the Panay.
A. I do not know, dut bdelieve they came from the direction of Shanghal.

Q. Did they have a carrier ship at Shanghai?
A. I do not know.
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How far did4 the trucks which you sent from Wuhm go toward Nan-
king -~ the trucks vhich you sent at the request of the Brit-
ish Naval Captain?

I deny having much knowledge of whenm the trucks left, dut de-
lieve it was in the afterncon sometime and they arrived bdack in
the evening. I do not know the distance they vent.

They were dispatched on your orders, were they not?
Tes, on the request of the British Captain.

Who was in command of the trucks?
Soldiers and a non-commissioned officer.

Did the non-commiesioned officer make a report to you om his re-
turn?

I did not see them at all -- Thare are about 50 kilometers he-
tween Walm and Nanking and on the road there was a bridge over
A smsll tridutary, vhich was droken to my knowledge.

Pleane locate on tha'up the poeition of your artillery, your bet-
teriecs, when they fired on the Ladydird.
Right on the bdank of ¥uhu.

How many guns did you have in action?

Twelve 16 centimeter suns. I hed 12 guns there but hecsuse ve
wers having to move guns to fire downstream I do not believe that
more than two or three were used in firings on the Lodybird.

That inecident happened on the 12th of what month?
I do not helieve it was the 12th —— think it wvas the 10%h of Decen-
ber, tut it might be one day off, I am not sure.

Before the f2ll of Nanking?
Yes.

At what time of day was it you opened fire?
About 1000 o'elock.

Tou were decorated with tha Order of the Golden Xite Fourth Class.
Aceording to the Japan Times and Advertiser of January 24, 1942,
that decoration was nwarded you on acaount of your action agahst
the British ship Ladybird?

That is not true.
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Did you make a ntatement to a Domei reporter the day you were
decorated?
No 1 did not.

TYou did not have an interviev with a newspaper reporter?
No I did not.

Did you state at that time that the United States and Britain
should be chastised thoroughly in the war of Oreater Tast Asia,
and "by so doing this country will console the souls of the war
dead”,

I deny making the statement.

¥ere you in Tokyo when you received the decoration?

Yor I was in Tokyo. I was in Tokyo and the award was given to me
by mail. My regiment was a Kyushu Regiment, and thus the awerd
vas sent from Kyushu.

Where were you in 1931, Colonel, at the time of the first Manchur-
ian incident? '
I was in Tokyo.

What work were you engaged in at that time?
I wvas attached to the Genaral Staff.

Yhat Section?
The Fussian Section.

Did you at that time know an officer named TOJO Hideki?
Yee, I knew him and he was in CGeneral Staff Headgquarters.

¥hat wan his position? What Section of General Staff was he in?
I believe that he was working in the Orgenigzational Department of
the General Staff.

Anterrogation by Oaptain Robinson:

Yhere were you on December 8, 19417
I vas in Tokyo.

How long had you been in Tokyo!?
I wvas in Tokyo from April of 1939.

You knew then that events were moving toward war between Jrpan
and the United States?
Yen,

w]Gw
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How long had you thought that war betveen Japan and the United
States could not be avoided?
Ever since the ABCD Agreement.

In vhat year?
I beliave it was in the summer of 1941.

Did you consider that Japen was justified in making the attack
at Pearl Harbor?

The attack was made after the start of the war. I believe it
was justified insofar as it was after the beginning of hostili-
ties.

Yhat do you coneider the beginning of hostilities?
The beginning of hostilities wns Perrl Hardor, and insofar as war

wvas started, I believe Japan was jJustified in attacking Pearl
Harbor.

What was the nct vhich you think constituted the beginning of hos-
tilitien?

Belng a civilian at the time I am not certain of the events which
led up t0 Pearl Harbor, but believe that vhile no actusl declaras-
tion of war had bdeen made, a state of war existed nrior to Pearl
Harbor, snd hence the attack on Pesrl Harbor was sinply another
link in the chain of events.

¥hat event then was the opening of hostilities?

Seing a civilian I vas not awvare of what the actusl event precip-
itating the war wvas, dut believe there muvt have boen something be-
fore Fearl Harbdor.

You sald there was a state of war existing bdefore Pearl Harbor.
Therefore, you assumed the responsidility of saying there had been
an event which conatituted the begimning of the war. Nov I want

to know vhat 1t vaas.

There muszt have been a declrration of war prior to the attsck by
Japan, but being a civilian I do not know for certain and I believe
an attack without a declaration of war is not a good thing.

You understood that Japan vas hound by the Hague Treaty to give
notice hefore she attacked the United States?
Yen, I am awere of that.

=16~
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And therefore you consider that Japsn did violate internationsl

lav by starting the war without having given a declaration of var.
Yes, I believe that.

And therefore you disapprove the Pearl Hardor attack?

I believe that the Cadbinet hud made 2 declsration of war: I re-
ceived that news about noon, I believe an attack without a
declaration of war 1s not good.

What leads you te think that the Cabinet hud declared war?
I believe thut 4f they haé not made 2 declaration of war there
would be no reason for them to attack Pearl Hardbor.

You knev TOJO at this time, the Premier?
I am fairly certain thst I have not met TOWO except vhen we were
in General Staff together.

Then you have not maet TOJO since 19317
¥o.

4nd you have had no correspondence with him by mail or by any per-
sonal messengar?
Yo.

Why didn't you have any associations with him? Did you object to
him? Did you think his leadership was bad?
Sinca I was put on the Reserve List I had very little to do with

any Regular Army officers.

You were a leader of these various Socisties?
Yes.,

Did they oppose TOJO's policies?
Very fow of these people had actusl contact with TOJO.

That was not the question, I asked -~ did these mocieties you
vere leader in oppose TOJO's policy?
¥o they did not oppose it. ‘

D44 thay support it?
They did not support it either. Peing a civilisn I had no connec-
tion with these matters.

-]V
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Q.

A,

A,
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There were vatriotic socisties?
Yas,

Therefore, thay were supposed to de supporting the Premier and
the Govermment of Japan?

Tou are somevhat misled in Yelieving that the Japanese civilian
organizations-had anything to do with the Cabdinet. The Japanese
eivilian orpanizations have no connection whatugaver with the
Cabinet,

Did thewe political socleties support or oppose the poliey of

the nationnl government?
¥e did not oppase them; we supported them. I bheliaved that when

the ABCD ngreement wns made we would have to fight the United
States,

Why? | ‘
Japan would be in a preearious position es far ss food, oil, and
other materials went, and I beliaved that in this chaotie ntate

it would de necersary teo £ight the United States.
What about Great Britain?

I believed at the time of the Tri Partite Prct that ®ngland wvas de-

hind China in the China incident and I stated that we would have
to (1iterally) get rid of ¥ngland Yefors we could olear up this
mnatter,

That policy of Oreat Britain and the United States in regard to
China really datod from the 1922 treaty did it not -- the Nine
Power Treaty!?

No, I do not bBelieve it was in accordence with this pact. How-
ever, I was very young at the time of the Nine Power Pact and do
not know a greot dezl about 4it.

It vas the pact in vhich Japan, Chine, Great Britain, and six
other nations 2srced to what was known os the open door policy in
China.

Yes, I know that.

Did you approve or oppose the open door policy for China?
Being very young when it ceme inte effect, and not feeling, later
on, that it was any longer in effect, I did not feel one way or
the other about it.
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WVhen did you think it cessed to be in effect?
I knew very little about it and, therefore, did not think of it.

Tou were 32 years of age vhen it came into effect, vere you not?
You had gradusted from military academy 15 years before it came
into affect, and still you say you wvers too young to know any-
thing sbout is.

I knew of the trenty, but I say that I was not of an age yet to
be thinking much adeut things of this type.

Tou hed been connected vith the Special Service Premches of the

. Japanese Arny?
Yes 1 had.

And your Army eonnections had been such thst it was your duty to
keep in touch with relations with other nations, was it not?
Yes. Particularly in regard to Ruseia.

And Russia was a party to the ¥ine Power Treaty of 19227
I don't Yelieve it was a membar.

You h2d opposed Naval Limitstion Treaty of 1924Y
I 414 not like it. ‘

Tou made speeches in which you sa{d th-t the Japaneee had been
misled and had been mistzken in entering into that treaty.
No 1 did not. Lectures were not permitted.

How about the publieation of pamphlets?
No, none at all,

How did you express your omposition $o those treaties -- that s,
both the "Open Door* Treaty and the Naval Limitation Treaty?

I made no speeches or anything. 1 nimply thought they were wrong.
I d41d not fenl very good about this 5-5-3 ratio.

How did you express your feeling ageinst 1t7
I did not make it pudblic at all.

¥hat did you do in private?
I naturally spoke to friends of that period about the matter.

Including friends in the Army and in the Government?
Yen, to fellow officers and people of that period.
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Q. To vhat fellow officers and what memders of the government did you :

speak regzrding your opposition to these treaties? 1
A, That is 00 long ago I 4o not remember who it might bde. !

- DPid you speak to ISHIEARA, Xenji?
A. 1 had not met ISHIHARA, Xenji at that time.

Q. You met him in 192817
A. Fo 1 had never met him. I have never met him.

Q. Have you met MITSUIL?
A. Yes, this man was a member of the House of Representatives, so I ;-
had a great deal of contact with him. !
c

Q. TYou hed met SASAKI, Jiro?
A, 1 do not know this man.

Q« TYou remember the incident of Vebruary 26, 19367
A, Yes,

%+ You counselled with the young officers preparatory %o th:t incident,
did you not? ‘
A. Fo no% prior to the incident. i

F Q. At the time of the incident then?
A. At the time of the incicdent, because the incident hed occurred, I
wvent to mtop it,

Q. Whom did you see in regard to stopping 147
A, 1 met a Captain by the name of MURANAXA.

Q. ¥hat did you say o him? |
A. 1 told him to stop it. :

Qs ¥#here d4id you ses him?
A, At the ¥War Hinister's home.

%« At vhat tine? :
A, Two o'clock in the morming.

%+ ¥hat did he say to you?
A, He stated that he would mot guit.

Q. Why?
A. He did not give any reacoms.

: Q. You knew what his recsons were, did you not?
A. I believe that what he meant was that once it was mtarted he would
g0 through with 1_t.
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You knew that one reason for that revolt or uprising was opposition
to the Open Door Treaty and to the Vashington Naval Limitations
Treaty?

I do not know that.

Vhat 414 you think had caused the uprising? What were the reasons

behind it?
1 believe it was in order to do away with the political parties,

No other reasan? Nothing to do with intermational affairs? Had the
Army approved the Washington Faval Limitztion Treaty?
Naturally they approved it as it was retified.

¥hat do you mean by approved?
Pecsuse it would not be ratified unless the Army approved it.

I mean after it had been ratified and while it was in effect, did
the Army not object to it?
It 416 nos. '

The February 26 incident then was not in any way a proteat againat
the 1922 Treaty, Open Door China Treaty, or the Naval Limitation
Treaty by the Army? ,

1 do not know these officers nt all and I do not know anything about
how they felt about intermstional matters. I simply belleve it was
an incident fomented in order to dissolve the political parties.

I was in Mishima commanding my regiment vhen the inecident took
place, and I came to Tokyo that night in order to try to stop them.

Why wes the Army oppossed to the politieal parties?

The two major political parties were hand in gleve with the finan-
ciers, thet is the Zaidatsu and consequently there vas & rise of
moneyed interests, with the result that the Army was held down and
hence they naturally opposed theese parties.

On the intermationsl poliey of these partier, did the Army not op-

pose them on that ground?
1 have not hsard mmch abdout that.

Of course ve can't helieve that, You were political leader here, and
ve wvant to know what your smttitude was as a political leader and as

a mender of the Army toward these treaties which the Army considered
as ocuttins down Japamese nationsl prestige and powver.

Because these political parties were in with the moneyed interests
they thought nothing of the common people, =nd politics were extireme-

1y eorrupt, hence I opposed them strongly.
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I repeat my question., Did you oppose them also on the ground of
their internantional policies as represented by these treaties?

I therefore stated that a war with the United States wans in-
evitadble following the ABCD Agreement. Prior to this I said
nothing. However, I did oppose the 5-8-3 ratio as stated defore.

How did you oppose 1it?
¥e officers were not able to make any atatemeats to ths press or
make any speeches, etc., therefore I did not actively voice my

opinions.

¥hat do you mean then vhen you said you did oppose it?
Simply telling people in gatherings and among friends, things of
that sort.

In what gatheringe?

Not in any large gatherings, but vhea szome menders of the House
of Representatives and pooph like that were gothered, I oppnod
this treaty.

P{d you mske speeches in the Noure of Representatives opposing
the treaty? -
No I did not.

Did anyone make speeches in the House opposing the trenties.
I do not think se.

You did favor the expaneion of the influence of Japam in the
Groater Yast Asia League, did you not?

RECESSED FOR LUNCE 1145 hours
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Date and Time: 18 January 1946, 1818-1630 hours

Place t Same
Present ! Same

INTIRROGATION BY CAPTAIN ROBINSON:

o
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Was there any ansver that you made this morning that you would like
to correct, or any explanation you would like to add?
No.

You have travelled in America and Furope?
In Purope, yes, dut not in the United States.

You have never been to the United Staten?
No.

When were you in Furepe?
I was in Parope in 1928-1929 and 1920.

Vhat part of Europe did you visit?
Hainly in Istanbul.

Yhere elase? '
Ruseia, the Balkans, Germany, France and .Fngland. Apart from
Istantul my travele in these other countries were for a period of:

about one wesk only.

Did you see anything in these other countries vhich influenced you
in your later policies with regard to Japan?

Fo I 444 not. However, I aid study & good deal adout Russia's
polieies and politics, eote.

Did your study of Russian policles lesd you to any plan or pelicy
vith regard to Jupan?

Not particularly. However, I di1d delieve that there was danger of
the Comintern fostering ite communistic ends in Japan, and I 444 not
1ike this. '

Have you seen any indications of the Comintern interfering in
Japan's affairs?

Around 1922 men by the names of SANO and TANAXAVWA started the
Japanese Communistic Party and were active from then on in spread-
ing Communistic propaganda in Japan. I made quite a study of Com-
munise in Japan.

Did your study influence your pelicy with regard to enlarging the

Japanese Army?
o, not Yecause of any atudy of the Communist poliey. I have never
advocated increasing the size of the Japanese Aray.
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Haven't you stated that with the British closins in snd the Pus-
sians closing in, and the Dutch and Ameries, Japan would have to
increase her Army to protect herself against these powers that were

closing in on her?
I bhave never made such a statement.

Have you heard others make it in Japan?
I do not believe there were many people vho ndvoecated an increase in
the size of the Army, dut I do believe there were many who advocsted
mechanizing the Army.

Vhat vas your policy when you were in the Diet in regard to voting
appropriationsfor the Army? YVere you for mmaller mppropristions
or larger appropriations?

There has never been any argument in the Diet on such matters.

o hap determined how dig appropriations for the Army should bde?
The Cabinet. The Army and Navy let the Cadimet knov what they need
and the Cabinet in turn passes it on to the Diet. There has never
been an argument on this matter. It hos always been passed without
discussion.

Including the large secret funds that could be disposed of without
ARy accounting?

There is never any detailed accounting of the dudget for the Army
ené Navy. It is eimply the overall requests for appropristions.

Have you ever received any Army funds for the purpose of fmnor;
the patriotic societies you have deen officially connected with
I have never received a penny from such sources.

Hov have these societies bean financed?
Membership dues and no other funds.

And no other funds?
No other funds. My societies never used much more them one thou-
sand yen a month,

Going Beck to your policy with regard to the size of the Army, you
say you have never favored an enlarged Army bdecause of the possible
closing in of Rurela or Fngland or the Netherlande or the United
Stntee? That is true, is it not?

Yes. I never have. I did say that they should duild more airplanes.

Have you ever favored a larger Army in order that Japan might exer-
cise greater influence in Rast Asia?
5o I have not.

In March of 1941 the Grezster Fast Asia lLeasue was formed, - wos 1t not,

with you as a permanent director?
I have never heard of such a society.
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Did you say thie moraing that you had had no conversation with
Premier TOJO or menmderes of his official eabinet or government
after he Ydecame Premier on 19 Octoder 19417

I have only seen him in the Diet, and have never had any converss-
tion vith him., If you will ask TOJO I am sure he will corroborate
ny statement. Since the end of the war I 4id meet him once in a
train, but we did not spesk %0 each other.

It is not true then that you were a member of s small unofficial
ring of leaders in his government who helped to shape imperial
policy?

1 do not see how I could be bHecause I have not had any dealings with
TOJO.

Do you know that that statement has Deen made in regard to your ac-
tivities hara?
1 do not know. I have not seen hinm.

Calling your attention to Fussia and Communism again, did you ever
state that unlers » Fascist Party could be oreated ss a bulwark,
Japan would be engulfed by Communism?

No I d4id not.

How many times have you been the sudject of disciplinary action by
the Japanese military authorities?

1 vas censured at the time of the 2-2€ inclident and after the Octo-
ber incident and also vhen I was at the War College.

In addition to deing censured, you were in prison, were you not, af-

ter the 1936 incident?
1 wae not taken to jail b%ut I was under house arrest.

Yor how long a period?
Yor 20 days.

Yhat was the resson for the censure in each csse?

In the Yebruary incident I was disciplined for having come to Tokyo
vithout orders. In the Octoder incident I was taken into cuetody

on the charge that I had not listened to Cenaral Orderws over a period
of time. And when at the War College for dYeing AVOL.

Only three instances then?
Yen.

How many times have you beem placed on inactive duty or at least
relieved of active duty in the nature of a disciplinary treatment?

Those are the only cases,

The statement then the=t you have been disciplined by the Army eighty
times in erroneous to the extent of 77 times? .
Yes, absolutely. If I had heen as bad as you paint me I could not
have been an officer.
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That is not my statement. That statement is in the record here.
Do you have any enemies who would meke such o statoment about you?
The Communists might make such a statement. I do not believe that
there would de any others.

Going dack to the 1936 incident and the disciplinary action taken
then, hov many miles was it from your station to Tokyo?
About three hours hy train.

The incident occurred on the 26th of February and you came to Tokyeo
early in the morning of the 27th of February.

§o, I Yelieve I srrived here about 45ght o'clock in the evening of
the 26th,

Tou knew then that the incident was going to take place before it

gecurred?
The ineident took place in the moraing.

How did you learm of it no quickly?
By phone.

From vhom did yoa learn of 1%?
¥rom a man nsmed MATSUNOBU, Shigeji.

W¥hy did he ecall you?
This man NMATSUNOKU {s Juet a friend of mine, a eivilian in Tokyo, and
he called me to say that am important event had taken place.

And you immedistaly took the train for Tokyo?

I then spoke to my Brig:de Commsnder who told me not to pgo, but I .
argued the point until he gave me permission of a sort to go bhut
to return the next moraing. I did #0 therefore and returned by
the six o'cloeck train, arriviag dack at =y rogiu_n about nine.

¥hy were you diseiplined then?
Becaure he t0ld me to 2o and come dack izmedintely =2nd I did not re-

turn until the next moraing.

¥Yhy did you not come back until the next morning?
I wented to go to the ¥ar Minieter's home and mpeek to there peonle
immedistely, but was not adle to enter the premises at that time.

That does not answer the question. How did that delay jyou?
I could not get in -~ 1I finally got in st 0200 AN and was there for
about ome hour and came back by the six AN trainm.

¥het did you do while there. after getting 4in?
1 told them to stop doing vhat they were doing =nd to surrender.

Did you mee your friend who had called you by telephone?t
Bo I 444 not.
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You had Jmow that an incident of this kind was about to occur, had

you not?
Fo, 1 knew nothing abous it.

Tou never suspected the likelihood of such an incident occurringt
I never even suspected such a thing.

¥hy did you think they would listen to you when you told them to
stop? :

1 knevw Captain MURANAKA elightly from defore, so that I figured if
I spoke to him he would listen to me.

Was he a leader in the incident?
Kot the leader, omne of the members of it.

You had talked to him defore about the posaibility of such an in-
cident occourring?

I had not seen him for s considerabdle period of time prior to the in-
cident.

Tou had naver discussed with MURANARA matters of political mature or
of Army poliey or the possidility of an Army incident?

No I 4id nmot. =— I went first to the Xempei Tai Headquarters vhere
the members of the War Ministry had fled, and asked them did they
not think it was a rather shameful thing for them to de fleeing
from their own gquarters, and I gave them hell along there lines and
then proceeded to go there, being the first to enter the premines,
whers I found MURARAKA and spoke to him. I did not mow until I en-
tered the premises that I would meet WURANAKA.

¥hy did you come down from your Resiment unless you knavy you --

I came down from the Reziment after the phone call, and it was only
after I entered the ¥ar Minister's residence thot I dincovered the
nan thﬁr. 1 knev,

W¥ho were the memders of the Var Hinistry vhom you say you reprimand-
ed?

They were all sitting esround eating dinmer when I arrived. The ones
there vore only lLiesutenant Colonels and under, no high ranking offi-
cers. The place was full of members from GHQ and the Var Ministry.

¥as the Var Minilster there?
No he was not.

W¥as the Inspector Gemeral of Military Rduention there?
Ko none of the higher-ups were there!?
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How many peopls or how many officers of the Japemese VWar Ministry

Qe
were assassinated in thrt Fedruary 26 inecident?

A. BSUIUXI was wounded badly, was he not? And OKADA the Prime Minister
wvas saved (musing to himself)., I am sorry but I can not recall ex-
actly how many thers were at the moment.

Q. Yell, it was a$ least five, was 1t not?

A. 1 bdelieve so. I can not recall at the moment very well.

Q. Had you known AIZAVWA?

A, Yes I kunew him very well vhen I was a youth at the Military Academy,
dut later had no dealings with him,

Q. ¥hat was his connection with the Fedbruary 26 incideat?

A, 1 do not dDelieve there was any connection.

Q. You think not?

‘.. Y..O

INYERPOATION BY MR, HEIM:

Q. Colomel, after the war was started, you helped organize several
pelitical socleties, did you not?

A. The IRAPS is the only one that I took part in orgaizing. I also had
connections with the IRAA,

Q. ¥What was the purpose of these organizations.

A. The IRAA was formed im 1940 during the time of the KONOYN Cabinet.
At this time the reputation of the two major political parties be-
came bdad and they dissolved themeselves, so th:t {n order to have one
unified political party the IRAA was set up, and I was one of the
directors of this organization,

Q. Did that organisation continue after the attack om Pearl Narbor?
That 1s, during the wvar? -

A. Ten.

G. ¥Yould you say that after the war one of it» main purposes became %o
ssnist in the successful prosecution of the war?

A, Y..i

Q. To vhat extent?

A. This society had no political affiliations and hemce our way of

prosecuting the war was to tell the people to growv more rice or to
work in factoriee, or to keep the national spirit up -— things of
this $type.
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Kingoro HASKINMOTO

Ql

Fov ia 1944 wers you connected with sn orgrnization known as DAJ

NIPPON SANGYORODO DAN?
I had no connection with such an orpglntlnn.

Were you connectef with DAI TOA DOSKI KAI?
There were no such organisations.

Radlo Tokyo reported thet you were at an insugural ceremony of this
society on 9 January 1945 at the Tokyo Imperial Hotel.
DAI TOA DOSHI KAl -- There was no such organization.

On 17 Yebruary 1645 di4 you reeign from IRAPSY
Yes. Although I de not recall the date.

vhy?t
I was sick and tired of how they were following the cebinet and

everything that was anid there, so 29 of us resizned in protess.

Colonel, did thewe 29 memders of the DIET then form the GOKOXU DOSK]
KALY
The 29 of ues formed an organization known as the GOXOXU DOSKI EAL.

¥hat vere the aims of this society?

In order %o oppose the IRAPS, A vote of 25 menders is needed in

the Diet in order to spesk on the floor, hence 29 of us gathered to-
gether 80 that we might have & chance to spesk our plece.

Was one of the reasone for the formation of thie party extreme dis-
satiefaction with the way the Cabinet was prosecuting the war?
Nainly my reasons were not opposition to the way in which the var
was being prosecuted, bdut more the fact that because of the INAPS
the right to speak on the floor of the Diet was being mmesled.

Colonel, in 1945 did you advocate a last ditch stand?
Yes 1 d4id.

At any time after 1941 did you oppose efforts toward peace?
I know of no such movement for pease.

In other words, you were for active prosecution of the war to the
bitter end?
Yes,



Kingoro EASEIMOTO

Q+ Colomel, why did you have that attitude?
A. 1 believed that the United States would land on the mainland of

Japan snd at that time I bdelieved that we should make an all ont
attack and defeat them,

Qs Did you believe that last attack would defeat the United States?
A, Yes I thought so. But we were defeated.

BIRARKS:
Mr. Helmt Tell him vhenr ve come back the next time that 1f he wounld

like %0 wve would appreeinte a prepered statement on the Jepanese nide
of the war and his views on that. -

Cmdr Huggine: Will that be Monday or Tuesday? Do you want him to write
is?

Nr. !.1-' If he wvantes to.

Omdr Huggins: Vhat do you mean exactly by that?

Nr. Helm; ¥hat be thinks the causes of war were and just the whole

‘Japenese side of the war. I would also like to question him sbout his
political bdeliefs and principles.

Cadr Huggins: Causes for war?

Mr. Helm: How Japanese victory would have {mproved things or what the
results of Jspsnese victory would have deen. ' |
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Colonel Kingoro HASNINMOTO

I, Yrank B, Busgins, Serial Fumber + being sworn on oath,
state thet I traly tramslated Sh.

questions and ansvers given from
REnglish to Japanese and from Japan

ose to Fnglish, respectively, and
that the nbove transoription of such questions and answers, consist-
ing of pages 1 to 30, inclusive, 1s true and accurate to the dest of
ny knowledze and belief.

_'_-—-_
Subsorided and sworn to before me this 4th day of Fedbruary 1946,

ilm and nmS

Duly Detailed Investigating Officer
Internations) Prosecution Section,OHQ,8CAP

I, Bdna N. Hickam, hereby certify that I a
interrogntion set out above, and that
tions and anevers, and that the transe
the bdest of my knowledge and delief.

cted as stenographer at the
I transeribed the foragoing ques-

ription is true ang acourate to

goé‘lth,j 92? :%L-’C- '/‘;-’CL e

We, Gildert s, Woolworth, Colonel
J. J. Robinson, Captain USHR, ©Serial Ho._______________
Hugh B, Melm

Certify that on the 17th and 18th of Janwary 1946 personslly appeared
before us Colonel Kingoro HASHIMOTO and according to Lt Commander Frank

B. Ruggins, interpreter, gave the foregoing ansvers to the several ques-
tions sat forth therein.

—“M
Tokyo, Japan .
4 Fedbruary 1948
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The origin transcript of this Interregatisn will be found

in our EXHIBIT FILE as EXHIBIT # /&0, The original shorthand

nctes eof on this interrogatien

will be found in our EXHIBIT FILE as EXHIBIT # .

FILE NO. 3¢%

SERIAL NO. &
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